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Administratorul BOU: Venirea Patriarhului Bartolomeu
poate crea o nouă etapă de acaparare a bisericilor
noastre și de destabilizare în întreaga societate

Vizita Patriarhului Bartolomeu în Ucraina de ziua Independenței poate provoca o nouă etapă de
presiune asupra Bisericii Ortodoxe Ucrainene. Acest lucru a fost declarat de Administratorul Bisericii
Ortodoxe Ucrainene, Înaltpreasfințitul Părinte Antonie, Mitropolit de Borispol și Brovary, în data de 8
aprilie 2021, în timpul unui mic dejun cu presa la Lavra Peșterilor din Kiev. Conferința de presă a fost
dedicată subiectului: „BOU în contextul pandemiei și a unei situații politice acute în Ucraina și pe arena
internațională”.

 „În ceea ce privește invitația Patriarhului Bartolomeu, am vorbit încă de la început despre
inoportunitatea acestei vizite. Acest lucru se datorează dorinței noastre de a menține stabilitatea socială
în stat”, – a remarcat vlădica.

 El a atras atenția asupra faptului că pentru problemele care au apărut în ultimii ani în parohiile Bisericii
Ortodoxe Ucrainene, când acestea au fost acaparate, reînregistrate în secret, când preoții au fost
bătuți, Patriarhul Bartolomeu este responsabil personal: „pentru destabilizare și pentru năzuința de a
distruge Biserica Ortodoxă canonică”.

 În convingerea Mitropolitului Antonie, deși guvernul actual nu dorește să intervină în mod sistematic în
viața religioasă, venirea Întâistătătorului Patriarhiei de la Constantinopol „poate fi folosită ca un nou
impuls pentru a continua aceeași politică, deoarece actualul guvern, într-un fel sau altul, urmează
tendințele care au fost sub președintele Poroșenko”.



 „Acest lucru poate crea o nouă etapă de acaparare a bisericilor noastre și de destabilizare în întreaga
societate. Prin urmare, suntem împotriva venirii lui Bartolomeu” – a subliniat ierarhul și a asigurat că, în
cazul unei escaladări a situației religioase, BOU canonică se va împotrivi prin toate mijloacele legale de
care dispune.

 În același timp, contradicțiile interne care se observă în cadrul „BOU” schismatice nu au apărut acum,
ci au existat de la început, a subliniat Mitropolitul Antonie. „Autoritățile au unit artificial cele două grupări
schismatice fără a le elimina toate contradicțiile interne”, – a spus el.

 Mitropolitul Antonie a reamintit faptul că „BOU” schismatică a fost părăsită de îndată de către capul
așa-numitei „BOU – Patriarhia Kievului”, Filaret Denisenko, „care este fondatorul mișcării schismatice
organizate din Ucraina”.

 „Și aceste contradicții vor crește. Acolo nu există o temelie, un nucleu religios pentru a trăi împreună.
La urma urmei, până acum, în diferite orașe există așa-numiții „episcopi” ai „BOAU” („Biserica
Ortodoxă Autocefală Ucraineană”) și ai „Patriarhiei de la Kiev”, iar sarcina pe viitor, așa cum am înțeles,
este de a avea un singur așa-zis „episcop”. Toate aceste lucruri se petrec cu foarte multă durere.
Procesul de acaparare de biserici dintre ei este legat de acest lucru. Trebuie să constatăm că „BOU”
schismatică, ca organizație artificială, va avea exact un astfel de viitor: dezacorduri, certuri și diviziuni”,
– a declarat Administratorul BOU canonice.

 Un alt subiect atins la conferința de presă a fost întâlnirea la nivel pan-ortodox, care va deveni o
adevărată oportunitate de a rezolva problema bisericească din Ucraina. „Am văzut că nevoia de dialog
între Bisericile Ortodoxe Locale este probabil singurul pas posibil și real pentru a rezolva atât problema
Ucrainei, cât și, desigur, pentru a încerca să restabilim unitatea lumii panortodoxe, care se află acum
sub amenințare, – a remarcat Mitropolitul Antonie. Iar în declarația Patriarhului Teofil al Ierusalimului cu
prilejul aniversării reuniunii de la Amman, s-a spus tocmai faptul că aceasta este platforma care ne dă
speranță pentru restabilirea unității pe care începem să o pierdem treptat”.

 Potrivit Administratorului BOU canonice, acum multe lucruri depind de pandemia care a cuprins
întreaga lume și care nu ne permite să ne angajăm cu adevărat în pregătirea unei noi întâlniri la nivel
pan-ortodox. Cu toate acestea, el este convins că tocmai o astfel de întrunire va oferi posibilitatea de a
rezolva problemele apărute „în ciuda faptului că Fanarul este împotrivă – este clar că întrebările vor fi
adresate în primul rând Patriarhului Bartolomeu, deoarece tocmai în acțiunile sale se ascunde cauza
problemelor noastre din Ucraina, iar, deja prin legătură cu acestea, acest lucru se transmite și la nivelul
pan-ortodox”.

 În cadrul convorbirii cu reprezentanții mass-media, Mitropolitul Antonie a vorbit și despre interesele pe
care politicienii ucraineni le urmăresc atunci când adoptă legi anti-bisericești și despre consecințele
dăunătoare pe care acestea le pot aduce atât statului, cât și societății ucrainene.

 Mitropolitul Antonie a subliniat faptul că proiectele de lege îndreptate împotriva Bisericii Ortodoxe
Ucrainene contravin Constituției Ucrainei și neapărat vor atrage după sine destabilizarea societății și,
prin urmare, acestea nu au dreptul să devină o realitate.

 Administratorul BOU canonice a explicat de ce unii politicieni promovează astăzi proiectele de lege anit-
bisericești. În special, el a subliniat că politicienii speră să influențeze în acest fel alegerile viitoare și să
acopere eșecurile economice.

 „Probabil că există mai multe motive. Unii experți spun că în acest fel forțele politice vor să intereseze



un anumit segment de alegători care îi vor vota. Alți experți spun că, probabil, cu astfel de legi,
politicienii încearcă să acopere problemele din sfera economică a statului, să creeze un anumit val
pentru a abate atenția oamenilor de la problemele sociale și politice”, – a remarcat vlădica.

 Dar, în același timp, așa cum a adăugat Mitropolitul Antonie, politicienii ar trebui să-și dea seama că
suntem cu toții oameni trecători în această viață, iar viața politică nu durează o veșnicie. În plus, ei nu
au dreptul să uite de acea slujire adusă statului și societății pentru care au fost aleși de oameni.

 Administratorul BOU canonice a comparat statul cu o corabie ai cărei cârmaci sunt politicienii aleși de
popor.

 „La urma urmei, oamenii îi aleg pentru a le da anumite puteri. Iar Dumnezeu dăruiește acele
instrumente de care este nevoie pentru ca această corabie să navigheze corect, să nu se blocheze pe
recife și să ajungă la acel liman al prosperității statului, care este sădit în voința noastră. Dar se pare că
unii politicieni, în loc să conducă nava, sparg fundul acesteia, astfel încât apa să poată pătrunde pe ea.
Dar trebuie să înțelegem că, dacă corabia se va scufunda, aceasta se va scufunda cu toată lumea: nu
numai cu oamenii de rând, ci și cu politicienii”, – a remarcat ierarhul BOU.

 Prin urmare, după cum a continuat Mitropolitul Antonie, cuvântul Bisericii către politicieni este „că ei
trebuie să fie responsabili pentru slujirea lor, deoarece Domnul întotdeauna le va cere socoteala”.

 „Încercăm să ne întâlnim cu politicieni din diferite curente politice pentru a le aduce la cunoștință
opiniile și convingerile noastre și pentru a ajunge la conștiința omenească. Pentru că un politician, chiar
dacă nu este credincios și nu recunoaște canoanele creștine, nu poate fugi de propria conștiință”, – a
adăugat el.

 Administratorul BOU canonice a comentat, de asemenea, întrebarea jurnaliștilor dacă Biserica
Ortodoxă Ucraineană se așteaptă la intensificarea activității anti-bisericești din partea autorităților.

 „Nu știm cum se va comporta guvernul nostru. Astăzi, guvernul nostru nu are vreo nevoie internă de a
complica viața publică, iar viața religioasă face parte din viața publică. Un alt aspect este că specificul
vieții religioase este atât de sensibil. Și vedem că în Ucraina au loc mișcări și impulsuri înspre Biserică
care nu vin din interiorul țării, ci din afară”, – a atras atenția vlădica.

 Arhiereul a menționat că problema Ortodoxiei ucrainene și a presiunii asupra BOU canonice nu este
religioasă, ci politică.

 „Dacă Domnul va binecuvânta să mai răbdăm anumite greutăți, le vom accepta ca pe o cruce. Dar, din
punctul de vedere al asigurării drepturilor noastre, ca cetățeni ai Ucrainei, vom lua toate măsurile pentru
a-i apăra pe oamenii noștri, parohiile noastre, mănăstirile noastre și însăși Biserica. Suntem cetățeni ai
patriei noastre, ai Ucrainei, și nimeni nu ne va lua ucrainismul lăuntric. Vom trăi întotdeauna pe
pământul nostru, vom lucra pentru ca acesta să fie împodobit, astfel încât să existe o perspectivă de
dezvoltare și facem totul pentru dezvoltarea țării. În același timp, cel mai important obiectiv al nostru
este mântuirea sufletului omenesc, să nu ne închidem pe pământ, considerându-l un scop în sine, ci să
conducem sufletele către Veșnicie”, – a rezumat vlădica.

 În același timp, Mitropolitul Antonie consideră că autoritățile nu vor putea ignora adresa credincioșilor
BOU canonice – dintre care majoritatea au votat pentru acest guvern – adusă la Oficiul Președintelui.

 Vlădica a constatat că de la transmiterea a peste un milion de semnături în apărarea Bisericii „nu a
trecut atât de mult timp” și, în acest moment, nu există un răspuns clar din parte Oficiului Președintelui.



Cu toate acestea, din punctul său de vedere, ei „nu vor putea” ignora adresa credincioșilor BOU
„deoarece este vorba despre destinele reale ale oamenilor, ale cetățenilor Ucrainei”.

 El a explicat că credincioșii Bisericii Ortodoxe Ucrainene nu sunt doar reprezentanți ai celei mai mari
confesiuni din Ucraina, ci cetățeni cu drepturi depline ale țării, „și nu este un secret faptul că majoritatea
enoriașilor noștri au votat pentru președintele Zelenski”.

 „Oamenii noștri au o nevoie interioară de dreptate, – a spus Administratorul BOU. S-au așteptat că,
odată cu venirea noului președinte, puterea de stat, în primul rând, va opri persecuția sistematică a
Bisericii Ortodoxe Ucrainene și, în al doilea rând, va încerca să introducă în legislație norme care
corespund Constituției noastre și care nu contravin obligațiilor internaționale ale Ucrainei”.

 Dacă însă nu va exista un răspuns la adresa credincioșilor, atunci, potrivit Mitropolitului Antonie, „va
trebui să cercetăm alte forme de obținere a dreptății, dar sperăm că, totuși, bunul simț va birui și
autoritățile vor acorda atenție vocii BOU, vocii cetățenilor săi”.

 Vorbind despre situația din sud-estul Ucrainei, arhiereul a subliniat că Biserica Ortodoxă Ucraineană a
încercat tot timpul să-și aducă în prim plan vocea pentru a realiza pacea.

 El a spus că „aceasta este o problemă foarte dureroasă, iar Biserica simte întreaga tragedie a situației,
deoarece noi unim întreg teritoriul Ucrainei, iar parohiile noastre sunt de ambele părți ale frontului”.
„Este foarte important ca politicienii de care depinde acest lucru să se folosească la maxim de acele
pârghii ale puterii pe care le au – a spus Mitropolitul. Acum mulți vorbesc despre noi acțiuni militare și
acest lucru este foarte înfricoșător, dar nimeni nu spune ce se poate face pentru a preveni aceste
acțiuni. Diplomații trebuie să „lupte” în discuțiile de la masa negocierilor pentru a preveni acțiunile
militare reale”.

 Administratorul BOU a reamintit că Biserica „de la bun început a încercat să aducă la cunoștință vocea
păcii”. În special, ea a organizat întâlnirea „Oamenii păcii”, la care au vorbit oameni simpli, care suferă.

 „Noi, din partea noastră, ajutăm oameni reali. La începutul conflictului i-am ajutat cu adăpostul și cu
mâncarea. Acum îi ajutăm pe cei care stau la cozi la punctele de trecere ore întregi. Le strigăm
politicienilor ca să facă tot posibilul pentru ca acest măcel să se oprească”, – a adăugat Mitropolitul
Antonie.
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  și ale Uniunii Jurnaliștilor Ortodocși
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